
STUDENTSKÁ KOMORA 
 Akademického senátu 
      Fakulty ekonomické 

Zápis ze zasedání SK AS FEK ZČU č. 1 ze dne 30. 4. 2008 

Přítomní senátoři: Pavla Boháčová, Lucie Elhotová, Lukáš Lev, Nikola Pantovič,  
Jan Sladovník, Ing. Andrea Žejdlová 
Host: Ing. et Ing. Miloš Nový – proděkan pro studijní záležitosti FEK ZČU 
Přítomno: 6 senátorů, SK AS FEK ZČU je usnášeníschopná 

Program: 

I. část 

1) Zahájení ustavujícího zasedání SK AS FEK ZČU 

2) Volba vedení SK AS FEK ZČU 

3) Informovanost studentů o dění na fakultě 

4) Různé 

II. část 

5) Problematika předmětu FIPV1 

6) Prospěchová stipendia pro studenty „čtvrtých“ ročníků FEK ZČU 

II. části zasedání SK AS FEK ZČU se zúčastnil pan proděkan Ing. Nový. 

Ad 1) Zahájení ustavujícího zasedání SK AS FEK ZČU 

L. Lev, jakožto emeritní předseda SK AS FEK ZČU, zahájil první zasedání nově zvolené SK 
AS FEK ZČU, přivítal přítomné senátory a seznámil je s programem zasedání, o kterém dal 
hlasovat. 

Usnesení: SK AS FEK ZČU schvaluje program zasedání. 
Hlasování – pro: 6 hlasů, proti: 0, zdržel se: 0. Usnesení bylo přijato. 

Ad 2) Volba vedení SK AS FEK ZČU 

Na post předsedy SK AS FEK ZČU byl N. Pantovičem navržen J. Sladovník, který toto 
navržení přijal. Žádný další návrh nezazněl. 

Usnesení: Předsedou SK AS FEK ZČU pro další funkční období byl hlasováním schválen  
J. Sladovník. 
Hlasování – pro: 5 hlasů, proti: 0, zdržel se: 1. Usnesení bylo přijato. 
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Na post místopředsedkyně SK AS FEK ZČU byla L. Lvem navržena P. Boháčová, která toto 
navržení přijala. Žádný další návrh nezazněl. 

Usnesení: Místopředsedkyní SK AS FEK ZČU pro další funkční období byla hlasováním 
schválena P. Boháčová. 
Hlasování – pro: 5 hlasů, proti: 0, zdržel se: 1. Usnesení bylo přijato. 

Ad 3) Informovanost studentů o dění na fakultě 

L. Lev přiblížil ostatním senátorům důvod pro zařazení tohoto bodu na jednání zasedání SK. 
Je to tedy podle jeho slov z toho důvodu, že při posledních volbách do AS FEK ZČU,  
ze kterých také vyšla právě tato SK, byla minulá SK některými protikandidáty napadána za to, 
že nedostatečně komunikovala se studenty. I přesto, že se senátoři, kteří působili v senátu 
v minulém funkčním období a byli opět zvoleni, s tímto názorem neztotožňují a mají k tomu 
pádné argumenty, chtějí samozřejmě i s ostatními studentskými senátory vyjít studentům 
vstříc. 

L. Lev tedy navrhl zpracovávat „newsletter SK AS FEK ZČU“, ve kterém budou shrnuty 
hlavní body zasedání a různých jednání SK. Všichni ostatní senátoři s tímto návrhem 
souhlasili a podpořili ho s tím, že ke studentům se bude newsletter dostávat například 
prostřednictvím rozeslání hromadného mailu panem děkanem nebo by se v několika výtiscích 
mohl roznést po fakultě. P. Boháčová tedy přislíbila při zpracovávání zápisu ze zasedání SK 
AS FEK ZČU připravit i newsletter, který ostatní členové mohou samozřejmě doplnit. 

Dále mají studenti možnost, tak jako tomu bylo ostatně dříve, seznámit se se všemi zápisy SK 
AS FEK ZČU na webových stránkách fakulty a samozřejmě se na ně mohou studenti 
individuelně obracet se svými problémy. Dále je samozřejmě právem každého studenta, 
zúčastnit se jako host zasedání SK AS FEK ZČU. 

Dále bude SK AS FEK ZČU uvažovat o vhodném termínu, kdy uspořádat setkání SK  
se studenty, které již také v minulosti proběhlo. 

Ad 4) Různé 

a) J. Sladovník uvedl problematiku Vysokoškolského sportovního klubu Akademik  
v Chebu, respektive například problému se cvičebními stroji, které jsou v havarijním 
stavu. Studenti nemohou na těchto strojích cvičit jak v době výuky, tak i ve svém 
volném čase, kdy si návštěvu posilovny platí.  
Požádal tedy přítomné senátory o podporu ve věci schválení uvolnění finančních 
prostředků z rezervy univerzity. P. Boháčová a L. Lev rozeslali mezi své kolegy v SK 
AS ZČU email, ve kterém informují studentské senátory o této problematice a žádají je 
o podporu. 
Například FST/KTS z této rezervy čerpala v loňském roce a dále má s univerzitou 
navázánu dohodu o spolupráci. Takového výsledku by chtěl docílit i Akademik. 
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b) L. Elhotová obdržela návrh od jedné ze studentek, který se týká doby, odkdy jsou 
studentům zpřístupněny počítačové učebny v Husově ulici. Budova fakulty se totiž 
otevírá studentům v 7.00 hodin, ale počítačové učebny až v 8.00 hodin. Návrh tedy 
spočívá v tom, zpřístupnit studentům počítačové učebny zároveň s otevřením budovy 
fakulty. L. Lev uvedl, že tento čas otevření je na celé univerzitě, ale myslí si, že 
s pomocí vedení bychom na naší fakultě mohli studentům vyjít vstříc a otevřít učebnu 
dříve. 

Usnesení: SK AS FEK ZČU bere na vědomí návrh na prodloužení doby zpřístupnění 
počítačových učeben studentům v Husově ulici od 7.00, ztotožňuje se s ním a pokusí se ho 
v nejbližší době projednat s odpovědnými osobami 
Hlasování – pro: 6 hlasů, proti: 0, zdržel se: 0. Usnesení bylo přijato. 

c) L. Lev připomněl, že po proběhlém elektronickém hlasování se SK AS FEK ZČU 
usnesla na rozpuštění částky 280 000 Kč, která znamenala pouze rezervu pro případ 
nenaplnění Stipendijního fondu (tento fond je již naplněn), ve prospěch kateder 
v souvislosti se schvalováním rozpočtu fakulty na příští rok. 

V této souvislosti proběhla mezi studentskými senátory debata o tom, jak informovat 
studenty o možnosti zapojení se do fakultních prací – respektive do specifických 
výzkumů, projektů atd. Jedním z řešení je informovat studenty prostřednictvím 
newsletteru. 

d) L. Lev seznámil ostatní senátory se skutečností, že na SK AS ZČU se v současné době 
řeší majetková přiznání. Přesněji řečeno, je zde požadavek, aby senátoři, kteří působili 
v minulém funkčním období, toto přiznání podali, přičemž výklad zákona se u tohoto 
bodu různí. 
P. Boháčová přislíbila, že se pokusí získat stanovisko předsedy SK RVŠ Vratislava 
Vozníka k této problematice. 

Ad 5) Problematika předmětu FIPV1 

Jako reakce na opakované stížnosti studentů týkající se předmětu KSO/FIPV1 proběhla  
28. 1. 2008 schůzka dr. Gangura s proděkanem Ing. Novým, kde se projednávaly podněty  
z řad studentů. Z této schůzky existuje zápis, který ale podle J. Sladovníka měl být zveřejněn 
již před časem, když byla tato problematika aktuální. 
Ing. Nový na toto odpověděl ve smyslu, že nebylo možné zápis zveřejnit dříve z důvodu 
nepřítomnosti vedoucí KSO a poté pana děkana (oba se s ním museli seznámit a schválit ho 
ke zveřejnění). 
 
Výsledek schůzky, respektive jednotlivé body jednání jsou rozebrány v zápisu, který je 
přílohou tohoto zápisu (viz níže). 
 
Ing. Nový seznámil studentské senátory se svým postojem k této problematice. Již dlouhou 
dobu bojuje například za to, aby se zkouška, která má písemnou i ústní část, konala v jeden 
den – přesněji řečeno, aby tak bylo stanoveno ve Studijním a zkušebním řádu ZČU. Tento 
návrh v nedávné době opět podal na Kreditní skupině ZČU a znovu nebyl přijat.  
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Co se ale týká problematiky předmětu KSO/FIPV1 jako celku, dr. Gangur podle jeho slov 
neporušil žádný bod Studijního a zkušebního řádu ZČU. Dále podle něj není v současné době 
aktuální, a to z důvodu poklesu kvality studentů, poukazovat na to, jaký počet studentů 
předmět zatím nedokončil. J. Sladovník vyslovil nesouhlas s vysvětlením, že studenti, kteří 
nemají studijní předpoklady, by měli být vyselektováni již v prvním ročníku a ne ve třetím, 
event. ve čtvrtém. Tento ročník podle něj slouží k vypracování bakalářské práce a vykonání 
obou státních zkoušek.  
 
J. Sladovník vidí jako hlavní, stanovit jasná pravidla přijmutá oběma stranami na začátku tak, 
aby nemohly vznikat problémy. S tímto Ing. Nový naprosto souhlasí. 
 
Usnesení: SK AS FEK ZČU bere na vědomí informace ohledně problematiky KSO/FIPV1 
podané proděkanem Ing. Novým a v nejbližší době se vyjádří k těm bodům zápisu  
ze schůzky mezi Ing. Novým a dr. Gangurem, ke kterým má výhrady. Na další zasedání SK 
AS FEK ZČU bude pozvána vedoucí KSO Ing. Bokrošová. 
Hlasování – pro: 6 hlasů, proti: 0, zdržel se: 0. Usnesení bylo přijato. 

Ad 6) Prospěchová stipendia pro studenty „čtvrtých“ ro čníků FEK 

P. Boháčová požádala Ing. Nového o vyjádření k možnosti pobírání prospěchových stipendií 
pro studenty 1. ročníku navazujícího studia. Neboli takových studentů, kteří by měli  
za 3. ročník bakalářského studia na toto stipendium nárok. 

Ing. Nový se vyjádřil v tom smyslu, že není možné těmto studentům prospěchová stipendia 
vyplácet. Za prvé z toho důvodu, že by to nejspíše nebylo právně v pořádku – student  
1. ročníku navazujícího studia je studentem jiného oboru a programu než byl ve 3. ročníku 
bakalářského studia. Tudíž není možné toto slučovat. Za druhé by nebylo spravedlivé 
vyplácet stipendia pouze studentům, kteří studovali bakalářský stupeň na naší fakultě a velice 
těžko by se posuzovalo, respektive je nemožné vyplácet prospěchová stipendia studentům, 
kteří v minulém roce nestudovali na naší fakultě, ale přišli by z jiné fakulty či univerzity. 
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SCHVÁLENÁ USNESENÍ: 
 

1) SK AS FEK ZČU schvaluje program zasedání. 

2) Předsedou SK AS FEK ZČU pro další funkční období byl hlasováním schválen  
J. Sladovník. 

3) Místopředsedkyní SK AS FEK ZČU pro další funkční období byla hlasováním 
schválena P. Boháčová.  

4) SK AS FEK ZČU bere na vědomí návrh na prodloužení doby zpřístupnění 
počítačových učeben studentům v Husově ulici od 7.00, ztotožňuje se s ním a pokusí 
se ho v nejbližší době projednat s odpovědnými osobami. 

5) SK AS FEK ZČU bere na vědomí informace ohledně problematiky KSO/FIPV1 
podané proděkanem Ing. Novým a v nejbližší době se vyjádří k těm bodům zápisu ze 
schůzky mezi Ing. Novým a dr. Gangurem, ke kterým má výhrady. Na další zasedání 
SK AS FEK ZČU bude pozvána vedoucí KSO Ing. Bokrošová 

 

 

 
V Plzni dne 30. 4. 2008 
 
Zapsala: Pavla Boháčová 
Doplnil: Jan Sladovník 
 
1 příloha 
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Příloha 
 
Problematika FIPV1  
 
Jednání Ing. Nového s dr. Gangurem ze dne 28. ledna 2008 v Chebu 
 
Identifikace problémů: 
 

1. Nedostatek termínů pro ústní část zkoušky 
Zjišt ěná skutečnost: počet ústních termínů pro plzeňskou část 4 (16.1.; 23.1.;30.1.; 
6.2.), počet ústních termínů pro chebskou část 4 (15.1., 22.1.; 29.1.; 5.2.) 
Dohoda: počet termínů ústní části zkoušky bude zvýšen, ústní část zkoušky bude 
probíhat i v únoru a březnu 2008, termíny budou zveřejněny na STAGu. 
 

2. Rozdělení zkoušky na písemnou a ústní část 
Zjišt ěná skutečnost: stížnosti studentů jsou oprávněné (dle SZŘ ZČU zkoušky 
probíhají obvykle v jeden den)  
Dohoda: v následujícím akademickém roce bude zrušena ústní část zkoušky (zkouška 
se sestává z počítání příkladů, část ústní je nadbytečná). 
 

3. Aplikace LMS MOODLE pouze v chebské části, tj. rozdílné podmínky získání 
zápočtu v plzeňské a chebské části FEK ZČU 
Zjišt ěná skutečnost: Dle vyjádření dr. Gangura byl tento systém aplikován pouze 
v chebské části z důvodu omezené kapacity serveru. Studenti plzeňské části měli 
možnost se do uvedeného systému přihlásit do Přednáškové časti na základě 
přístupového klíče, který obdrželi spolu s možností zaregistrovat se na základě  
e-mailové žádosti do Příkladové části.    
Dohoda: V následujícím akademickém roce bude systém LMS MOODLE použit 
v obou částech FEK ZČU stejným způsobem. 
  

4. Nesoulad mezi látkou prezentovanou na přednáškách a cvičeních a látkou 
zkoušenou 
Dle vyjádření dr. Gangura jsou zkoušeny příklady, které byly řádně prezentovány  
na přednáškách, cvičeních (nebo byly zadány jako příklady doporučené k procvičení). 
V příkladech jsou obměněna vstupní data.. 
 

5. Rychlý výklad látky na přednáškách  
Dle vyjádření dr. Gangura je tento námět ke zlepšení oprávněný. 
  

6. Uznání nejen výsledku řešených úloh ale též postupu výpočtu, rozdělení úloh  
na jednotlivé dílčí části (body oceněné) 
Dle vyjádření dr. Gangura je tento přístup uplatňován. Vhodné úlohy jsou rozděleny 
na několik částí a jsou ohodnoceny zvlášť. 
 

7. Absence kvalifikovaného zadávajícího u písemné části zkoušky 
Dle vyjádření dr. Gangura je tento problém již odstraněn dostatečným poučením 
zastupujících doktorandek a možností telefonického dotazu v případě jakýchkoliv 
nejasností.  

 


